
Verslag van de Provinciale Ledenvergadering van GroenLinks Gelderland op 2 
februari 2013 
 
Aanwezig: 50 leden, 
                      vanuit de Eerste Kamer Tineke Strik, 
                      vanuit de Gelderse GroenLinks fractie Wouter van Eck (fractievoorzitter), Renske 
Waardenburg, Nelson Verheul en Mieke Welschen, 
                      de bestuursleden Gerrit Smit (waarnemend voorzitter/penningmeester), Hanno 
Krijgsman (secretaris), Irene Korff, Quintijn Hoogenboom en het kandidaat bestuurslid Cees Anker.  
              

Opening en vaststelling agenda 
 
De waarnemend voorzitter Gerrit Smit opent de vergadering en heet allen welkom. Hij deelt mee dat 
hij na het aftreden van Quintijn Hoogenboom voorlopig de functie van voorzitter in het bestuur 
waarneemt. Dat betekent dat er een vacature voorzitter in het bestuur is. 
De vraag wordt gesteld of er vandaag niet door de PLV een nieuwe voorzitter gekozen moet worden. 
De voorzitter antwoordt dat volgens het reglement de voorzitter niet afzonderlijk wordt gekozen 
maar dat het provinciaal bestuur uit zijn midden een voorzitter kiest. 
De agenda wordt vervolgens ongewijzigd vastgesteld. 
 

Mededelingen 
 
André Klomp, lid van de kascommissie is door privé omstandigheden verhinderd de vergadering bij te 
wonen. 
Ook Evert Vermeulen, de bestuursmedewerker laat zich verontschuldigen wegens andere 
verplichtingen in de huiselijke sfeer. 
Voor de vergadering heeft Ron Oey zich als kandidaat lid van het bestuur aangemerkt. 
Ron is raadslid voor GroenLinks in Rheden. 
 
 

Jaarverslag (inhoudelijk en financieel) 
 
Het inhoudelijk jaarverslag wordt zonder verdere vragen voor kennisgeving aangenomen. 
 
Vervolgens is het woord aan de kascommissie. 
 
De kascommissie bestond uit de leden: André Klomp, Cees Anker en Guido van Vulpen. 
Namens hen deelt Guido van Vulpen mee dat de kascommissie de resultatenrekening over de 
boekjaren 2011 en 2012 van GroenLinks afdeling Gelderland heeft gecontroleerd en het bestaan en 
de werking van de financiële administratie beoordeeld heeft en toereikend vond. 
Op grond van deze controle vindt de kascommissie dat deze jaarrekeningen een getrouw beeld 
geven van de grootte en samenstelling van het vermogen van de afdeling op zowel 1 januari 2011 als 
1 januari 2012 en van het resultaat over beide boekjaren. 
De kascommissie adviseert vervolgens aan de PLV om het bestuur te dechargeren voor het in 2011 
en 2012 gevoerde financiële beleid. 
 
De kascommissie constateert dat het bestuur voor een beleid heeft gekozen om in 2013 een 
substantieel deel van het vermogen in te zetten voor haar activiteiten. De kascommissie adviseert 
het bestuur om een richtlijn vast te stellen wat er minimaal aan vermogen beschikbaar dient te zijn. 
 
Het bestuur wordt vervolgens bij acclamatie gedechargeerd. 



 
De begroting 2013 wordt vervolgens eveneens vastgesteld waarbij de vergadering akkoord gaat dat 
het bestuur een deel van het vermogen in zet voor het financieren van het activiteitenplan 2013. 
De PLV benoemt vervolgens Henk Brinkman naast de leden André Klomp en Guido van Vulpen als lid 
van de kascommissie. 
 

Verslag en planning bestuursmedewerker 
 
Cees Anker licht het verslag van de bestuursmedewerker over 2012 toe.  
Bij de aanstelling van de bestuursmedewerker heeft het gekozen om de bestuursmedewerker in te 
zetten op de volgende beleidsvelden: 

 Opbouw en uitbouw van de bestuurlijke netwerkfunctie tussen afdelingen en provinciaal 
bestuur, 

 Stimuleren van het uitwisselen van informatie, plannen en successen tussen de afdelingen, 

 Het opsporen van witte vlekken in de provincie en onderzoeken welke de kansen en 
mogelijkheden zijn om daar een lokale afdeling tot stand te doen komen. 

 Actiever betrekken van lokale besturen in regionaal en/of provinciaal verband. 
De bestuursmedewerker kreeg daartoe de volgende instrumenten: 

 De digitale kadernieuwsbrief ”Interactief Gelderland” 

 Vraagbaakfunctie en intermediair 

 Beperkt het organiseren samen met lokale afdelingen van trainings- en werkbijeenkomsten. 
Er is voor gekozen om tot 2015 alle activiteiten van de bestuursmedewerker te richten op de 
gemeenteraadsverkiezingen en daarna op de provinciale verkiezing. 
 
De discussie die vervolgens ontstaat, richt zich vooral op de digitale kadernieuwsbrief, de frequentie 
en de doelgroep. Cees Anker geeft aan dat de digitale kadernieuwsbrief zich in eerste instantie richt 
op het bestuurlijk kader in de provincie Gelderland. Probleem blijft daarbij dat de 
bestuursmedewerker nog niet over alle e-mailadressen beschikt. Ook de fractieleden krijgen de 
kadernieuwsbrief. Desgevraagd geeft hij aan met de bestuursmedewerker de mogelijkheden te 
bespreken om de kadernieuwsbrief met een vaste frequentie te laten verschijnen waarbij steeds 
vooraf de deadline bekend is voor het insturen van informatie voor de Nieuwsbrief. Vanuit de 
vergadering wordt aangegeven dat er bij leden eveneens behoefte is aan een Nieuwsbrief. In 
Nijmegen is al een dergelijke Nieuwsbrief, die positief door de leden wordt ontvangen. Geadviseerd 
om eens contact hierover op te nemen met Paul Fransen (Nijmegen). Cees zegt toe deze vraag nader 
in beraad te nemen en over de wenselijkheid en haalbaarheid verder te discussiëren met de 
bestuursmedewerker en vervolgens met het bestuur. 
Nu de witte vlekken in kaart zijn gebracht is de opbouwfunctie van de bestuursmedewerker 
uitgebreid tot ondersteuning en advisering van lokale afdelingen die opgegaan zijn in gecombineerde 
lijsten of dat voornemens zijn. 
 

Politiek verslag provinciale GroenLinks fractie 
 
Wouter van Eck rapporteert over de werkzaamheden van de fractie. De fractie moet opereren in een 
gremium dat vooral rechts en behoudend/conservatief georiënteerd is. Daar waar zich kansen 
voordoen probeert de fractie de ruimte te benutten. Vooral binnen de sociaal politieke doelen doen 
zich af en toe kansen voor. Opvallend is dat klimaatsdoelstellingen voor de meerderheid in de Staten 
geen optie meer is en ook niet meer bespreekbaar. Daar waar klimaat doorvertaald wordt naar het 
energiebeleid doen zich wel kansen voor. 
 

Verantwoording afgevaardigden partijraad 
 



Namens de Gelderse partijraadsleden voert Jan Ruyssenaars het woord. De partijraad (door hem 
getypeerd als de Raad van lucht) bestaat uit 80 afgevaardigden waarvan 8 uit de provincie 
Gelderland. Doel van de partijraad sinds 2010 is het voeren van debatten over voor de partij 
relevante en actuele thema’s. Hij stelt vast dat de Gelderse leden naar vermogen hebben bijgedragen 
aan de kwaliteit van de discussies. Hij betreurt dat het in de afgelopen periode niet gelukt is om de 
partijraadsbijeenkomsten gezamenlijk door de Gelderse partijraadsleden voor te bereiden. 
 

Verkiezing Provinciaal Bestuur 
 
Cees Anker en Gerrit Smit (herkiesbaar) hebben zich kandidaat gesteld. Bij acclamatie worden zij 
door de PLV gekozen. Ron Oey gaat meedraaien als kandidaat bestuursleden. 
 
Vervolgens wordt afscheid genomen van Quintijn Hoogenboom. De voorzitter bedankt Quintijn voor 
zijn altijd weer enthousiaste inzet als voorzitter van het bestuur. Naast zijn inhoudelijke kennis was 
Quintijn sterk in zijn kennis van procedures. Een deskundigheid die node in het bestuur gemist zal 
worden. De voorzitter overhandigd Quintijn vervolgens………… 
Quintijn bedankt in zijn dankwoord voor het vertrouwen dat hij in de vele jaren als voorzitter binnen 
de Gelderse afdeling heeft gekregen. Hij memoreert dat hij inhoudelijk langzaam grote moeite heeft 
gekregen met de politieke handelswijze van de landelijke politieke vertegenwoordigers. Hij heeft 
andere partijen in hun groene opvattingen GroenLinks voorbij zien gaan en daar uiteindelijk ook zijn 
consequenties uitgetrokken.  
 

Verkiezing Partijraadsleden 
 
Irene deelt mee dat ondanks het voornemen van het landelijk interim-bestuur om de partijraad in 
2014 op te heffen, het bestuur heeft besloten om toch de verkiezingsprocedure voor de Gelderse 
afvaardiging in de partijraad op te starten. Onduidelijk is wat precies de taakstelling van de opvolger 
van de partijraad wordt, of daarvoor de leden uit de partijraad worden gekozen en, wat vooral in de 
afweging van het bestuur heeft meegewogen, of het Congres op 3 maart dit voornemen van het 
landelijke interim-bestuur wel overneemt. 
Omdat de afdelingen Nijmegen/Arnhem en Wageningen/Ede statutair leden voor de partijraad 
hebben voorgedragen zijn er voor de overige Gelderse afdelingen nog 4 kandidaten te kiezen. 
Na een voorstelronde van alle kandidaten, hetzij mondeling, hetzij schriftelijk via Irene volgt de 
verkiezing. 
Gekozen zijn: 
 

1. Tim Endeveld   42 stemmen 
2. Frans Langeveld  31 stemmen 
3. Louis de Mast   30 stemmen 
4. Jan Ruijssenaars  30 stemmen 

 
Opvolgers voor de partijraad zijn: 
 

1. Margreet van Loenen  30 stemmen 
2. Mike van der Kolk  23 stemmen 

 

Toelichting Concept-congresvoorstellen nav Rapport Commissie van Dijk 
 
Harriet Tiemens introduceert zichzelf. Zij is lid van het interim-bestuur. 



Het interim-bestuur heeft naar aanleiding van het rapport van de Commissie van Dijk 28 voorstellen 
geformuleerd die er uiteindelijk toe moeten leiden dat GroenLinks opnieuw in beweging kan komen 
en weer medespeler kan zijn op het politieke speelveld. 
De 28 voorstellen zijn onder te verdelen in drie clusters: 

1. Slagvaardigheid 
2. Invloed leden 
3. Open debat partij 

Harriet deelt mee dat het Interim-bestuur heeft vastgesteld dat dit gremium feitelijk te weinig 
doorzettingsmacht heeft. Bij een groter mandaat en de daarbij horende versterking van de controle 
op dit gremium kan het Partijbestuur slagvaardiger operen. Om te voorkomen dat een Partijbestuur 
met meer doorzettingsmacht vanuit de bekende bestuurlijke ivoren toren gaat operen wil het PB een 
nieuw opgetuigde toezichtsraad in het leven roepen, waarvan de leden benoemd worden door het 
PB en minimaal jaarlijks een rondgang langs de PLV’s om ook het debat met de leden te kunnen 
blijven voeren. 
Vanuit de vergadering worden vraagtekens gezet bij de benoeming van de toezichtsraad. Nijmegen 
geeft aan met een amendement te komen op het Congres om de leden van de toezichtsraad door 
het Congres te laten benoemen. Hiermee kan ook voorkomen worden dat de toezichtsraad alleen 
maar leden kent uit de “Grachtengordel” maar ook breder uit de provincies. 
Als idee wordt meegegeven om de mogelijkheden van een “Recht van Initiatief” voor groepen van 
leden te onderzoeken. 
 
In een bredere discussie wordt vervolgens door enkele leden hun zorg geuit over de gang van zaken 
tot nu toe.  
Anderen spreken vervolgens hun waardering uit voor de wijze waarop de huidige problemen worden 
opgepakt. 
 

Landelijke introductie Gemeenteraadsverkiezingen 
 
Cerian van Gessel van het landelijk bureau GroenLinks houdt vervolgens een inleiding met als vraag: 
op welke kiezers kun je je het beste richten om het aantal stemmers op GroenLinks weer te 
vergroten. Allereerst vraagt ze zich af, wie nou die kiezer op GroenLinks volgens onderzoek is. Ze 
komt tot de conclusie dat de potentiële GroenLinks kiezer niet religieus is, zich beweegt in de 
middenklasse of daarboven, hoger opgeleid is, dat het iets meer vrouwen dan mannen zijn en 
waarvan er veel in de publieke sector werkzaam zijn. Ook valt op dat de (potentiële) GroenLinks 
kiezers duidelijk geografisch te duiden zijn, vooral in de (studenten)steden maar ook in de 
“betere”wijken of dorpen binnen een stad of gemeente. Een eyeopener was dat de (potentiële) 
GroenLinks kiezer het meest wisselt van partij. Zij/hij weet wat-ie wil en zoekt dar per verkiezing 
haar/zijn partij bij. Weegt daarbij op inhoud, maar eveneens op belang en vertrouwen: wie zitten 
erin de fractie en wie is de lijsttrekker. Thema’s voor de (potentiële) GroenLinks kiezer zijn: Groen, 
klimaat, Natuur. 
Voor GroenLinks is van belang te weten dat het natuurlijk verloop groot is, dat er vooral sprake is van 
strategisch stemgedrag, dat drie zetels de basis is voor GroenLinks (2,01% van het aantal kiezers). 
Adviezen van Ceriel van Gessel: 

 Als de potentiële GroenLinks kiezer per verkiezing zijn afweging maakt, zul je ook per 
verkiezing op deze doelgroep je aandacht moeten focussen 

 Groen, klimaat en Natuur moeten duidelijk zichtbaar zijn in de verkiezingsprogramma’s 

 Focus je campagne vooral op de meest kansrijke wijken, dorpen 

 Gebruik het landelijke GroenLinks afdelingsfonds  

 Landelijk is er materiaal voor een basiscampagne. 

 Leer van de ervaringen van andere afdelingen 
 



Presentatie campagneplan voor Permanente Provinciale Campagne 
 
Hanno Krijgsman introduceert vervolgens het Permanente Provinciale Campagneplan. Doel van dit 
plan is om permanent campagne te voeren met als motto: “Maak GroenLinks in de provincie 
herkenbaar en houdt GroenLinks herkenbaar”. Het plan kiest voor duidelijke thema’s die een langere 
looptijd hebben. Elk thema heeft duurzaamheid als onderligger. Desgevraagd geeft Hanno aan dat 
het PPC niet statisch is, maar meebeweegt met wat er speelt in de samenleving zonder dat het sterk 
op incidenten reageert. De vraag is bijvoorbeeld of je nu het genoemde kernthema duurzame 
woningbouw wel in de richting van woningbouw en woningonderhoud in moet zetten of meer de 
aspecten werk(gelegenheid) en inkomen moet accentueren. Oftewel vraag je steeds af hoe actueel 
een thema nog is (houdbaarheid) en hoe je thema’s vernieuwt zonder de kernthema’s ter discussie 
te stellen. Vraag je af, aldus de aanwezigen of je bijvoorbeeld een actueel thema als de ZZP-er niet in 
je PPC op moet nemen. Eenzelfde geldt voor thema’s als de groene economie en groen werkt. 
Uit de vergadering wordt meegegeven dat, teneinde draagvlak in de samenleving voelbaar en 
zichtbaar te maken voor GroenLinks het Campagneteam langdurige strategische samenwerking zoekt 
met maatschappelijke organisaties die zich met thema’s op de Campagneagenda bezighouden. 
 

Gemeenteraadsverkiezingen 
 
Met alle informatie die deze middag gepresenteerd is gaan onder leiding van Hanno Krijgsman de 
aanwezigen aan de slag met uitwisselen van ervaringen, het zoeken van gemeenschappelijke thema’s 
en bemoediging. Als leerervaringen levert deze bijeenkomst ten minste de volgende punten op: 

 Landelijk aangeven dat er behoefte is aan een inventarisatie van knelpunten en oplossingen 
binnen de campagne. Kan dat niet op een gesloten website komen? 

 Er is behoefte aan coördinatie van thema’s die in meerdere gemeentes spelen. Kan de 
bestuursmedewerker daar een rol in spelen? 

 Er is behoefte aan uitwisselingsbijeenkomsten voor campaigners 

 Er ligt het aanbod van ervaren campaigners om minder ervaren afdelingen te ondersteunen. 
 

Tot slot 
 
Vervolgens niets meer aan de orde zijnde sluit de secretaris vervolgens de vergadering en nodigt 
iedereen uit om gezamenlijk nog na te praten, waarbij hij als thema aanbiedt de voorbereiding van 
het Congres op 3 maart 2013. 
 
Tiel, 4 februari 2013 
Cees Anker 
 
 
 
 
 
 


